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З А П И С Н И К 
 са 12. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 

     Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
одржане 25. октобра 2007. године 

 
 Сједница је почела у 11 часова. 

Сједници је предсједавао први замјеник предсједавајуће Комисије Мехмед Суљкановић. 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: Славко Јовичић, Шемсудин Мехмедовић, 

Салко Соколовић, Хаџи Јован Митровић, Екрем Ајановић и Јерко Иванковић Лијановић.  
Одсуство су оправдали: Сњежана Рајилић и Јозо Крижановић. 
Сједници су, такође, присуствовали: Душан Нешковић, Хајрудин Подбичанин и Сабрија 

Шерифовић, помоћници министра спољне трговине и економских односа, Расим Шећеровић и Сеид 
Узуновић, шефови одсјека у Министрству спољне трговине и економских односа, Саво Марјанац, 
директор Сектора привреде Спољнотрговинске коморе БиХ, Михрудин Мујкић, стални сарадник у 
Сектору за транспорт и комуникације Спољнотрговинске коморе БиХ, и Емира Чешљар, секретар 
Комисије. 

 На сједници Комисије, са шест гласова „за“ и једним  гласом „против“, усвојен је сљедећи  
 
                                                            Д Н Е В Н И  РЕД: 

  
1. Усвајање Записника са 11. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о измјенама Закона о царинској тарифи БиХ ради 

достављања мишљења Представничком дому, у складу са чланом 111. Пословника 
Представничког дома, предлагач: Комисија за спољну трговину и царине; 

3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици 
БиХ ради достављања мишљења Представничком дому, у складу са чланом 111. 
Пословника, предлагач: Комисија за спољну трговину и царине; 

4. Разматрање Предлога закона о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина, у 
складу са чланом 111. Пословника, предлагач: Савјет министара БиХ (амандмане на 
Закон доставио посланик Славко Јовичић); 

5. Усвајање закључка о разматрању Предлога закона о измјенама Закона о царинској 
тарифи БиХ, предлагач: Савјет министара БиХ; 

6. Разматрање Информације о робној размјени са посебним освртом на робну размјену са 
Републиком Хрватском и Републиком Србијом, упућене од Министарства спољне 
трговине и економских односа на основу закључка Комисије са 10. сједнице; 

7. Текућа питања. 
 
 
Ад. - 1. 
 

Записник са 11. сједнице Комисије усвојен је једногласно, без примједаба. 
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Ад. - 2. 
          Разматрање Предлога закона о измјенама Закона о царинској тарифи БиХ ради 
достављања мишљења Представничком дому, у складу са чланом 111. Пословника 
Представничког дома, предлагач: Комисија за спољну трговину и царине 
             У расправи су учествовали: Шемсудин Мехмедовић, Јерко Иванковић Лијановић, Екрем 
Ајановић и Мехмед Суљкановић.  

Шемсудин Мехмедовић истакао је да треба подржати Предлог закона те упутити 
Представничком дому позитиван извјештај. Констатовао је да  нема амандмана на Предлог закона, 
али да  је потребно одобрење Управног одбора Управе за индиректно опорезивање БиХ, у складу са 
одредбама Закона о систему индиректног опорезивања у БиХ.  
 Јерко Иванковић Лијановић истакао је да треба усагласити два предлога закона о измјенама 
царинске тарифе БиХ како би се добио један текст закона. Тако би, уједно, предлог односно сугестија 
са 14. сједнице Представничког дома били испоштовани. 
 Хајрудин Подбичанин нагласио је да је Комисија до сада увијек имала добру сарадњу са 
Савјетом министара БиХ. Са овом констатацијом није се сложио Мехмед Суљкановић, који сматра 
да је став ресорног министарства био игнорантски, да Комисија треба окончати процедуру 
разматрања закона, те да је било нужно успоставити већу координацију између рада ресорног 
министарства и Комисије.  
     Након расправе, Комисија је једногласно прихватила Предлог наведеног закона, те ће на 
основу  одредбе члана 111. Пословника Дома поднијети  извјештај и предложити усвајање Закона. 
            На предлог Екрема Ајановића да се именују чланови Комисије који би у контакту са Савјетом 
министара БиХ покушали  изнаћи договор у вези са наведена два предлога закона, Комисија је 
једногласно усвојила сљедећи закључак:  
 
               Радна група у саставу: Сњежана Рајилић, Мехмед Суљкановић, Јерко Иванковић Лијановић и 
Шемсудин Мехмедовић, у сарадњи са Министарством спољне тргоовине и економских односа БиХ, покуша 
усагласити амандмане на Предлог закона о измјени царинске тарифе БиХ,  Савјета министара БиХ, и тако 
дође до квалитетнијег рјешења како би се у основном законодавном поступку - друга фаза - избјегло 
паралелно разматрање два предлога закона о измјени царинске тарифе БиХ. 
 
 
Ад. - 3.  
          Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици БиХ 
ради достављања мишљења Представничком дому, у складу са чланом 111. Пословника, 
предлагач: Комисија за спољну трговину и царине 
 
           Предсједавајући је информисао присутне  да на текст Предлога закона није било амандмана. 
         Након спроведене расправе, Комисија је једногласно прихватила Предлог закона о измјенама и 
допунама Закона о царинској политици Босне и Херцеговине, чији је предлагач, те ће на основу  
одредбе члана 111. Пословника Дома поднијети  извјештај и предложити усвајање Закона. 
 
  
Ад. - 4.  

Разматрање Предлога закона о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина, у 
складу са чланом 111. Пословника, предлагач: Савјет министара БиХ (амандмане на 
Закон доставио посланик Славко Јовичић) 

 
         Представнички дом је на 15. сједници, одржаној 26. септембра 2007. године, усвојио Предлог 
закона о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина у првом читању.  
           
Амандмане на текст Предлога закона о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина 
благовремено је доставио посланик Славко Јовичић. Комисија је расправљала о 27 амандмана, и то: 
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      Амандман I 
„ У члану 8. став (2) иза ријечи „Министарство“ додају се ријечи: „ у сарадњи са надлежним органима   
    ентитета и Брчко Дистрикта БиХ“. 
    Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 

 
Амандман II 
У члану 8. став (3) се брише. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 
 
Амандман III 
У члану 11. став (1)  ријеч „подстицајне“ се брише. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 

 
Амандман IV 
У члану 11. став (1) ријечи: „обавља институција овлашћена“ замјењује се ријечима: „обављају институције 
овлашћене“ 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 
 
Амандман V 
 У члану 11. став (4)  тачке: б), ц), д), е), ф), г), х), и) и ј)  се бришу . 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила  Амандман . 

 
Амандман VI 
 У члану 13. став (4) се брише. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 

 
Амандман VII 
 У члану 14. став (5) мијења се и гласи: 
“Регистар произвођача грожђа и вина за подручје на којем се обавља производња  грожђа и вина, воде 
надлежни органи ентитета и Брчко Дистрикта БиХ“. 
 Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 
 
Амандман VIII 
У члану 14. став (6) ријечи: „овлаштена институција“ замјењују се ријечју „министарство“. 
Са шест гласова “за“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија је усвојила Амандман. 
 
Амандман IX 
 У члану 15. став  (4) се брише. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 
 
Амандман  X 
У члану 16. став (1) ријеч „збирног“ замјењује се ријечју „главног“; ријечи: „овлаштена институција“ 
замјењују се ријечима: „надлежног органа ентитета и Брчко Дистрикта БиХ“; ријечи : „ у складу с  
чланом 11. став (6)  се бришу; ријечи: “прави катастар“ замјењују се ријечима: “праве катастре“. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила Амандман . 
 
Амандман  XI 
 У члану 16. став  (3) ријечи: „овлашћена институција“ замјењује се  ријечима: 
„надлежни органи ентитета и Брчко Дистрикта БиХ“. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 
 
Амандман  XII 
У члану 16. став  (4) се брише. 
 Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 

 
 

Амандман  XIII 
„Главе  IV  и  V“  се бришу. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 
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Амандман XIV 
 У члану 50. став (1)  ријечи: „овлашћена институција“ замјењује се ријечима: „овлашћене  институције“. 
Са шест гласова “за“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија је усвојила.  
 
Амандман XV 
У члану 67. став (2) ријеч „организација“ замјењује се ријечју „институција“; 
ријечи:“географског поријекла“ замјењују се ријечима: „географско поријекло“. 
Са шест гласова “за“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија је усвојила Амандман. 
 
Амандман XVI 
Члана 69. се брише. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман . 

 
 
Амандман XVII 
У члану 70. став (1) тачка б) ријеч „цијенама“ замјењује се ријечима:“накнадама трошкова“ 
Комисија је  једногласно усвојила   Амандман. 
 
Амандман  XVIII 
 У члану 70. став  (1) тачка х) ријеч „означавања“ замјењује се ријечју „разврставања“. 
Са шест гласова “за“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија је усвојила Амандман.  
 
Амандман  XIX 
У члану 71. став (1) мијења се и гласи: „Службене  контроле и инспекцијски надзор спроводе се у складу са 
важећим законским прописима“. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман. 
 
Амандман XX 
У члану 71. став (2) испред ријечи „надзор“ додаје се ријеч „инспекцијски“. 
Са шест гласова “за“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија је усвојила Амандман. 
 
Амандман XXI 
Члан 74. се брише. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман. 
 
Амандман XXII 
„Глава XI“ се брише. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман.  
 
Амандман XXIII 
Члан 92. се брише. 
Са шест гласова “за“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија је усвојила Амандман. 
 
Амандман XXIV 
У члану 93. став (1) тачке: а), б), ц), д),  ф), г), х), ј), к), л), м),  о),  и q) се бришу. 
Са шест гласова “за“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија је усвојила Амандман. 
 
Амандман XXV  
У члану 93. став (2) иза ријечи „министарство“ додају се ријечи:  „у сарадњи  са надлежним органима ентитета 
и Брчко Дистрикта БиХ.“ 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила  Амандман. 
  
Амандман  XXVI 
У члану 94. став (2) ријеч „министарство“ замјењује се ријечима: „надлежни органи ентитета и Брчко 
Дистрикта БиХ“. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила   Амандман.  
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Амандман XXVII 
У члану 95. став (2) ријеч „министарство“ замјењује се ријечима: „надлежни органи ентитета и Брчко 
Дистрикта БиХ“. 
Са два гласа „за“ четири гласа „против“ и једним „уздржаним“ гласом Комисија није усвојила 
Амандман.  
 
           Комисија је констататовала да се у изради амандмана нису примјењивала Јединствена правила 
за израду правних прописа у институцијама Босне и Херцеговине, тј. одредбе члана 47. став (3), тако 
што би једним амандманом биле обухваћене измјене и допуне које се односе на један члан, те би 
умјесто 27 било укупно 18 амандмана. 
           На основу  члана  111.  став (3) Пословника Представничког дома, усвојени амандмани: VIII, 
XIV, XV, XVII, XVIII ,XX, XXIII и амандман XXIV постају саставни дио  Приједлога закона. 
          Комисија већином гласова је прихватила  Приједлог закона са усвојеним амандманима, те ће на 
основу  одредбе члана 111. Пословника Дома поднијети  Извјештај и предложити усвајање Закона  о 
вину, ракији и другим производима од грожђа и вина. 

 
Ад. - 5.  
           Усвајање закључка о разматрању Предлога закона о измјенама Закона о царинској 
тарифи БиХ, предлагач: Савјет министара БиХ 
 
            У расправи су учествовали: Шемсудин Мехмедовић, Јерко Иванковић Лијановић, Екрем 
Ајановић и Мехмед Суљкановић.  
            Имајући у виду да су на Предлог закона пет посланика уложили амандмане,  који  су обимни, 
а да у дневни ред сједнице није уврштено разматрање Предлога закона, а није присутан ни предлагач 
Закона, на сугестију секретара Комисије, прихваћено је да се Закон са амандманима разматра на 
наредној сједници Комисије.  
            Екрем Ајановић сматра да је нужно усагласити овај предлог закона са предлогом закона 
Комисије за спољну трговину и царине. Напоменуо је да је немогуће да Дом усвоји измјене два 
садржински паралелна закона. Осим тога, један од  предлога на сједници Представничког дома је био 
да се ова два предлога закона усагласе, како би став Дома био испоштован.  
            Након расправе о проблематици постојања два предлога закона о измјенама Закона о 
царинској тарифи БиХ, једногласно је усвојен закључак да се амандмани на Предлог закона о 
измјенама Закона о царинској тарифи БиХ, чији је предлагач Савјет министара БиХ,  које су уложили 
посланици, доставе Управном одбору Управе за индиректно опорезивање БиХ ради давања одобрења 
на измјене закона. 
 
   Ад. - 6.  

Разматрање Информације о робној размјени са посебним освртом на робну размјену са 
Републиком Хрватском и Републиком Србијом, упућене од Министраства спољне 
трговине и економских односа на основу закључка Комисије са 10. сједнице 
 
 
         Уводну ријеч дао је Сабрија Шерифовић и рекао да је МСТЕО припремио Информацију 
за девет мјесеци 2007. године коју ће, након разматрања на сједници Савјета министара БиХ, 
доставити Комисији. 
          Изнио је да су предузете мјере у области пољопривреде, гдје је укључена Канцеларија 
за ветеринарство БиХ и институти  за стандарде, указавши на однос увоза и извоза  2005/06. 
          У расправи су учествовали: Мехмед Суљкановић, Шемсудин Мехмедовић, Јерко 
Иванковић Лијановић и Славко Јовичић. 
           Обрађивачу Информације предложено је да прецизније одреди наше стање,  те речено 
да нема субјективни приступ, да ли је код примјене мјера дошло до смањења 
спољнотрговинског дефицита и да ли постоји тренд његовог смањења. 
            Министарство треба да припреми мјере да се смањи дефицит, а не да говори Комисији 
шта треба да урадити, а за што Комисија није надлежна. Зашто нема предлога мјера, 
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резултата анализа и ефеката примјене? Ако је увоз смањен, шта се очекује дијагоналном 
кумулацијом поријекла робе да се примјеном Споразума ЦЕФТА-е повећа увоз у БиХ. Треба 
предложити мјере с циљем подстицања и заштите домаће производње. МСТЕО треба да 
уважава чланове Комисије као партнере преко којих се могу предлагати  закони у функцији 
побољшања. 
 

Ад. - 7. 
       Текућа питања 
 
Сектетар Комисије  упознала је присутне да је у међувремену: 
       *  Сектор за комуникације и транспорт СТКБиХ, на основу закључка Одбора 
удружења међународних друмских превозника терета СТКБиХ, одлучио да предузме 
одређене активности,  од 01.01 2008. године, ради неукидања царинске стопе на увоз 
тегљача и прикључних возила; 
      * УОУИОБиХ упутио захјев за аутентично тумачење одредаба Закона о царинској 
политици БиХ (чл.  176. став (5) и чл. 13. ст (1) и (2) тач. а) и б) и чл. 29 ст. (1) и (4) 
прилога закона. 
        * Удружење произвођача и прерађивача меса у БиХ упитило поново 12 ургенција, на 
које МСТЕО до сада није доставио одговоре. 
          Мехмед Суљкановић истакао је да је на једној од претходних сједница 
Представничког дома поставио и посланичко питање о обнови квота за увоз говеђег меса 
јер нема откупа од примарних произвођача, што је удар на примарну производњу.  
Комисија је поново угрирала и послала допис Министарству 04.09. 2007. године, на 
захтјев Удружења за обнову квота за увоз говеђег меса. 

 
 
          Сједница је завршена у 12.30 часова. 
 
 
 
Секретар Комисија                                                  Први замјеник предсједавајуће Комисије 
  Емира Чешљар                                                                  Мехмед Суљкановић 
 


